
SLANGERUP KOMMUNE
BORGMESTERKONTORET, DEN 11.5.1988

ØKONOMIUDVALGET Indkaldes herved til ma
de tirsdag den 17.5.1988, kl. 8.30 på 
kommunaldirekterens kontor til behand
ling af felgende dagsorden:

Fraværende:

1.
ORIENTERING OG EFTERRETNING.
a )
Love, cirkulærer, bekendtgørelser m.v.
b)
Bruttoregnskabsrapport pr. 2.5.1988.
c )
Anlægsrapport pr. 2.5.1988.
d)
Referater

Ledergruppemede den 15.4. 6.5.1988
Plangruppemøde den 14.4.1988 
Samarbejdsudvalget den 14.4.1988.

e )
Kommunernes gensidige Forsikringsselskab 
har meddelt at det, på generalforsamlin
gen den 17.6.1987, er vedtaget at oprette 
et selvstændig arbejdsskadeforsikrings
selskab 1.1.1988.
K. g.F.s hidtidige virksomhed inden for 
arbejdsskadeforsikring overdrages heref
ter til KGF-Arbejdsskadeforsikring A/S
f )
Dansk automat Brancheforening har ved 
skrivelse af 8.4.1988 fremsendt oversigt 
der viser udviklingen i tiden 1983-1987. 
Oversigten viser at antallet af automater 
er reduceret med 469 automater.
g>



Kommunernes Landsforening har ved skri
velse af 14. 4. 1988 fremsendt, information 
om alternative udvalgs- og forvaltnings
strukturer m. v. I forbindelse med K90-de- 
batten er der noteret en stigende inte
resse i kommunerne for at etablere alter
native udvalgs- og forvaltningsstrukturer 
f.eks i forbindelse med en bedre koordi
nering af indsatsen for børn og unge 
(socialforvaltning og kulturelforvalt
ning ).
h)
Tilsynsrådet for Frederiksborg amt har 
ved skrivelse af 21.4.1988 meddelt at ha
ve modtaget Revisionsberetning for hen
holdsvis boligstøtteregnskaberne, de so
ciale regnskaber og regnskabet for 1986.
I den anledning at der ikke på det fore
liggende vil blive foretaget videre i sa
gen fra tilsynsrådets side.
i)
Kommunerne Landsforening har ved skri
velse af 28.4.1988 fremsendt dokumenta
risk beretning for 1987-88. Beretningen 
vil blive fremlagt til byrådsmødet.

På baggrund af en ulige fordeling af 
flygtninge kommunerne imellem har Kom
muneforeningen i Frederiksborg amt af
holdt et møde den 12.4. med borgmestrene 
fra kommunerne i Frederiksborg amt og 
Dansk Flygtningehjælp. På mødet blev det 
vedtaget at nedsætte en koordinations
gruppe.
k)
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt har 
ved skrivelse af 26.4.1988 meddelt at 
kommuneforeningens bestyrelsen på møde 
den 22.4.1988 har vedtaget at fastholde, 
at betaling for skolepasningsordninger på 
specialskoler for børn med vidtgående 
handicap må anses for omfattet af bi
standslovens S 95 a og betalingsmæssig 
henhøre under amtskommunen.
1 >
Kommuneforeningens bestyrelse har end
videre tilkendegivet overfor amtsrådet at 
have vedtaget at betalingsordning for de 
i kommunen boende patienter, som er ind
lagt på hospitaler i amtet ikke bør træde 
i kraft før den 1.1.1989, herved får kom
munerne mulighed for at afsætte de for
nødne beløb i budgettet for 1989 og frem
over.



Kommuneforeningen i Frederiksborg amt. har 
ved skrivelse 26.4.1988 fremsendt skri
velse om ideskitse til en samlet affalds- 
og genbrugsplan for kommunerne i Frede
riksborg amt.

PRIORITERING AF IDRÆTSUDBYGMIKG 
Arbejdsgruppen for idrætsplanlægning har 
på sit mode den 21/4 1988 vedtaget føl
gende prioritering for idrætsudbygning i 
Slangerup kommune:
1989
Tilbygning, idrætshal 
Tennisbaner
Projektering, svemmebad 
Omklædningsrum, Slangerup 
199Q
Tilbygning, idrætshal 
Overdækning, svemmebadet 
1991

kr. 3 mill. 
kr. 300.000 
kr. 255.000 

sk.kr. 100.OOO
kr.2.5 mill. 
kr.2.550.000

Fodboldbane kr. 800.000
Kulturelt udvalg. 3/5 1988:
Forslaget medtages ved budgetlægningen 
for 1989.
o )
FREMTIDIG TILBYGNING TIL IDRÆTSHAL. 
Arbejdsgruppen for idrætsplanlægning ind
stiller eenstemmigt et byggeri, indehol
dende omklædningsrum og depot, klubloka
ler, kantine og bordtennislokale/opvarm- 
ningshal, opføres som samlet byggeri over 
2 budgetår.
Kulturelt udvalg. 3/5 1988:
Medtages ved budgetlægningen for 1989.

P>
Fritidshjemmet Kongshøj har ved skrivelse 
af 3. 5.1988 meddelt at der har været be
gået indbrud i institutionen mellem tors
dag den 28. 4 og 2. 5. 1988.
Indbruddet er meldt til politiet.
q>
Børnehuset Kroghøj har ved skrivlese af
3.5.1988 meddelt at der har været begået 
indbrud mellem den 2. og 3. maj 1988.
Indbruddet er meldt til politiet.
r )
Slangerup børnehave har ved skrivelse af
5.5.1988 meddelt at der natten til den
3. 5. 1988 har været begået indbrud.
Indbruddet er meldt til politiet.
s >



Indenrigsministeriet, har fremsendt et 
hæfte der indeholder oplysninger om mi
nisteriets afgarelser og udtalelser vedr. 
kommunale forhold 1987.
t )
Indenrigsministeriet har ved skrivelse af
5.5.1988 orienteret om en ændring af fri
kommuneloven som giver alle kommuner mu
lighed for at iværksætte forsag med lo
kaludvalg. (lokaludvalg valgt af kommu
nalbestyrelsen ).
u>
Ejendomsadministrationen har ved skri
velse af 27.4.2988 fremsendt varslings- 
skrivelse samt huslejeoversigt i for
bindelse med huslejeforhajelse i Morel- 
have-bebyggelsen.
v)
Danmarks Statistik har fremsendt stati
stik over gennemsnitligt antal ledige i 
januar 1988. I Slangerup var der 242 le
dige.
x )
Arbejdsmarkedsnævnet i Frederiksborg amt 
har fremsendt opgarelse over ledige med 
bopæl i Slangerup kommune, som var til
meldt arbejdsformidlingen pr. 20. april 
1988.

y >
Opkrævningskontoret har den 10.3.1988 
bedt adv. Gyde Poulsen om at inddrive 
nogle skyldige beleb.
Adv. Gyde Poulsen har ved skivelse af
20.4.1988 forespurgt opkrævningskontoret 
om der skal indgives tvangsauktionsbe- 
gæring på 3 ejendomme, idet debitorerne 
ikke har reageret på advokatens incasso- 
skrivelser.

2.
ØKONOMIRAPPORTERING.

/. Økonomirapport af 11 april 1988 ved
lægges til orientering.
d  .
TILLÆGSBEVILLINGSANSØGNING PÅ IALT KR. 
-97.500 VEDR. JORDFORSYNING OG FASTE 
EJENDOMME
Bygnings- og planlægningsudvalget har 
gennemgået driftskontiene vedr. jord
forsyning og faste ejendomme og ind
stiller til byrådet, at der meddeles 
tillægsbevilling på ialt kr. -97.500.



b.
FRIGIVELSE AF ANLÆGSBEVILLING.
Rensningsanlæg - Centralstyring
Anmodning om bevilling lOO.OOQ kr.
Bevillingen skal anvendes til udarbej
delse af et forprojekt for etablering af 
en central styring, regulering og over
vågning af kommunens renseanlæg.

Dag og å r :

17. maj
Blad nr.

1 9 8 6 _____93
Formandens
initialer:

z-by

udvalget for teknik o mil ø, den 4.5.8 8 1 
Indstilles frigivet.
00.01005 F 4995 jh

c.
ANSØGNING OM TILLÆGSBNEVILLING PÅ KR.
2 0.000 VEDR. VEDLIGEHOLDELSE AF IDRÆTS
ANLÆG
I forbindelse med ansættelse af yderli
gere personale til vedligeholdelse af 
idrætsanlæg ved Egelundskolen overflyttes 
kr. 20.OOO fra vejvæsenets vejmandskonto, 
idet det tidligere er vejvæsenet, der har 
stået for nævnte vedligeholdelse.
Kulturelt udvalg, 3/5 1988:
Anbefales.

d.
BYVANGSKQLEN - ANSØGNING QM TILLÆGSBEVIL
LING.
Byvangskolen har fremsendt ansøgning om 
tillægsbevilling på kr. 45.937 incl. moms 
til indretning af klasseværelse for en 
børnehaveklasse.
Byvangskolen har kun en børnehaveklasse i 
indeværende skoleår.
Skolekommissionen, 25/4 1988;
Anbefales.
Kulturelt udvalg, 3/5 1988;
Anbefales.
Der søges om en tillægsbevilling på 
kr. 37.700.
(00.01 0 Q3t - 1988)

e.
ANSØGNING 0« TILLÆGSBEVILLING.
Forvaltningen ansøger om tillægsbevilling 
på kr. 25.OOO til skolebørnstransport i 
1988.
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Godkendelse af tilbud fra SIMS på skole
barnstransport og svømmekørsel i skole
året 1988/89 betyder en merudgift på kr. 
56.840, hvilket giver en merudgift i fi
nansåret 1988 på kr. 25.000.
Kulturelt udvalgt 3/5 1988:
Anbefales.
Der søges om tillægsbevilling på 
kr. 25. OOO.
<00.01 0 03 t - 1988)

f.
BESKÆFTIGELSESPROJEKT 1 UNGDOMSSKOLEN.
Ungdomsskolen har fremsendt udkast til 
indhegning af motorgård i samarbejde med 
Slangerup beskæftigelsesprojekt.
Egelundskolen anbefaler forslaget.
Skolekommissionen. 25/4 1988:
Anbefales.
Kulturelt udval;:, 3/5 1988:
Anbefales en tillægsbevilling på kr. 15. 
000 til ungdomsskolens inventarkonto.
Finansiering anvises af rådighedsbeløb 
til reetablering af udendørs arealer ved 
Egelundskolen.
Der søges om frigivelse af rådighedsbeløb 
på kr. 15.000, som overføres til ungdoms
skolens inventarkonto.
Udgift til løn forudsættes afholdt over 
kontoen for beskæftigelsesarbejder.
<15.02.04 G 01)

9‘
INSTRUKS FOR UDLÅN AF TEATERSAL PÅ EGE- 
LUNDSKOLEN. KÆLDERLOKALE I SVØMMEBADET OG 
SAMLINGSSAL PÅ UVELSE SKOLE.
Kulturelt udvalg besluttede på mødet i 
april, at fritidsnævnet, voksenunder
visningsnævnet, Egelundskolen, Uvelse 
skole, svømmebadet og skolekommissionen 
anmodes om en udtalelse til forslag til 
instruks.
Skolekommissionen 25/4 1988:_
Det anbefales, at ordningen etableres som 
en forsøgsordning i skoleåret 1988/89, 
samt at der etableres mønttelefon i om
råderne.
Allan Madsen og Peter Borggaard kan ikke 
anbefale forslaget, men ønsker i stedet 
den fornødne pedelbistand bevilget.

Dag og å r : 17. maj 198« Blad nr. 94
Formandens
initialer:

2 ^ ______

2 ^ ■ 1 I________
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Fritidsnævnet,_26/4 1988 i_
Forslaget anbefales.
Voksenundervisningsnævnet udtalelse vil 
foreligge på modet.

Dag og å r : 17. maj Blad nr.1988 95
Formandens
initialer:

Forvaltningen kan oplyse, at en mønt
telefon koster kr. 5.225 i oprettelses
afgift og kr. 330,- i abonnement pr. 
kvartal.
Kulturelt udvalg, 3/5 1988i 
Udvalget tilslutter sig skolekommis
sionens indstilling.
Der søges om tillægsbevilling på kr.
8.000 til opsætning af mønttelefon og 
omlægning af nøgler.
Allan Madsen kan ikke anbefale forslaget 
men ønsker den fornødne pedelbistand be
vilget.
<82.16:18.00 G 01)

h.
ANSØGNING OM DIVERSE TILLÆGSBEVILLINGER 
PÅ DET SOCIALE OMRÅDE PÅ IALT NETTO 
KR.

°\oo
Social- og sundhedsforvaltningen har 
gennemgået budget vedr. det sociale 
område og indstiller at der ydes til
lægsbevillinger på ialt netto kr. 2.360. 
000.
Sagen vil først blive behandlet på Soci
aludvalgets møde den 16. maj 1988, hvor
for indstilling herfra føret kan forelig
ge til Økonomiudvalget den 17. maj 1988.

i.
ANSØGNING OM FLYTNING AF RÅDIGHEDSBELØB 
VEDR. RÅDHUSOMBYGNING PÅ KR. 1.400.000 
FRA 1989 TIL 1988.
På grundlag af licitationsresultatet 
vedr. ombygning af rådhuset (bygning 3 og 
2) er der udarbejdet en tidsplan og li- 
kviditeteplan for byggeriets gennem
førelse.
Ifølge likviditetsplanen forventes den 
afsatte anlægsbevilling på kr. 6.190.764, 
at fordele sig med kr. 4.842.145 i 1988 
og kr. 1.359.669 i 1989.
Der er som rådighedsbeløb afsat kr. 
4.000.000 i 1988 og kr. 4.000.000 i 1989. 
Der er således afsat kr. 842.145 for lidt 
som rådighedsbeløb i 1988.
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Hertil kommer at byggeudvalget på sit 
made den 5/5 1988 godkendte, at der blev 
indhentet tilbud på EDB-netværk inden for 
en beløbsramme på kr. 475.000 til iværk
sættelse i 1988.
Den endelige anlægsbevillingsansøgning 
forventes, at foreligge på byrådets møde 
i juni 1988 når tilbudene foreligger.
På nuværende tidspunkt må det derfor for
udses, at der i 1988 er afsat ialt kr. 
1.317.145 for lidt i rådighedsbeløb.
Med hensyn til øvrige udgifter til te
lefonanlæg og inventar m.v. er disse ikke 
opgjort endnu, ligesom det ikke ligger 
klart om disse udgifter først kommer til 
udbetaling i starten af 1989.

Dag og å r: 17. maj 1988 Blad nr. 98
Formandens
initialer:

:■ ' •-__/C ^  -3-?

På denne baggrund foreslås det, at der 
overflyttes rådighedsbeløb på kr. 1.317. 
145 fra 1989 til 1988.

3.
REVISIONSBERETNING HR. 47.
Kommunernes Revisionsafdeling har frem
sendt beretning for revisionsbesøg i pe
rioden fra 25. 1 - 5.2. 1988.
Socialforvaltningens udtalelser til revi
sionsbemærkningerne om 

kontanthjælp, 
dagpenge samt
kontrol af ind- og uddata for bolig
ydelse og boligsikring foreligger i 
sagen.

Det indstilles,
at revisionsberetningen indstilles 

til byrådets godkendelse med for
valtningens bemærkninger.

00. 01K07

4.
EXPO-DYBENDAL.
Slangerup Håndværker- og handelsforening 
har fremsendt redegørelse vedrørende for
eningen EXPQ-Dybendal. Den ny forening 
skal fremme opførelsen af Erhvervs- og 
Udstillingscenteret for Frederiksborg Amt 
Vest.

<2^



Slangerup Håndværker- og handelsforening 
anmoder om at kommunen tegner sig som 
passivt medlem som koster 1.000,00 kr.
Erhvervs- og beskæftigelsesudvalget, den
18.4.1988 :
Anbefales.
15.Q0G01

5.
TELEFQM- ÅBNINGS- ARBEJDSTID RADHUS.
Samarbejdsudvalget for rådhuspersona
le indstiller - i forbindelse med ar
bejdstidsforkortelsen pr. 1.sept. 1988 - 
at telefon,- åbnings,- og arbejdstid i 
denne forbindelse ændres som følger:
Telefontid:
mandag - onsdag 9.00 - 15.00
torsdag 9.OO - 18.00
fredag 9.OO - 13.00
Åbningstid:
faafttisg - 4Q*. QQ - 1 3 . 0 0
f torsdag 15.00 - 18.00
(d.v.s. åbningstid tirsdag eftermiddag falder bort)
Arbejdstid:
mandag - tirsdag 8.00 - 16.00
onsdag 8.00 - 15.00
torsdag S. 00 - 18.00
fredag 8.OO - 13.00
Af hensyn til arbejdstid i forbindelse 
med åbningstider torsdag og fredag skal 
der kunne fastsættes individuel arbejds
tid for medarbejdere i økonomisk forvalt
ning og bistandsafdelingen.
81. 10G01

6 .
ARBEJDSTIDSNEDSÆTTELSE.
Skolesekretær.
a) Lindegårdskolen har søgt om fritagelse 

for reduktion af skolesekretærtimer i 
forbindelse med arbejdstidsned
sættelsen pr. 1. 9. 1988.

Rengøringspersonale.



fa> Kommunaldirektøren indstiller at der 
generelt dispenseres fra nedsættelse 
af arbejdstiden vedr. rengøring under 
hensyntagen til tidligere foretagne 
opmålinger.

81.lQGOi

7.
SALG AF HÅNDVÆRKSPARCELLER I INDUSTRIOM
RÅDE VEST.
Den 1.5.1988 udløb kommissionsaftalen med 
ejendomsmæglerfirmaet Gaarde.
Ejendomsmæglerfirmaet har udsendt 12 
salgsopstillinger til interesserede, men 
har ikke solgt nogen af parcellerne i af
taleperioden 21.9.1987 - 1.5.1988.
Hidtidige omkostninger til annoncering 
pr. 1.4.1988 anddrager 27.084,78 kr. for
ventet yderligere omkostninger ca. 4.OOO 
kr. for annoncering i april måned.
Det indstilles, at økonomiudvalget drøf
ter hvad der skal gøres fremover.
13.06.02G01

8 .
ANDELSBOLIGER - MATR.NR. 3 U. JORLUNDE.
Adv. Carsten Ringgård har for Byggesel
skabet Lindegården fremsendt et AN-5 
skema om ansøgning om støtte til at op
føre andelsboliger på det resterende 
areal ved Lindegårdsvej.
Der anmodes om støtte til 20 boliger for 
at få en rimelig udnyttelse af grund og 
byggeplads.
03.02.04G01

9.
INDSIGELSER OG BEMÆRKNINGER TIL LOKAL
PLANFORSLAG FOR ET BOLIGOMRÅDE I JØR- 
LUNDE.________________ ___
Lokalplanforslaget har været offentligt 
fremlagt i perioden fra 11.2.1988 - 
11.4.1988.

Dag og å r : 17. maj 1988 Blad nr. 98
Formandens 
initia ler:
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Ved indsigelsesfristens udløb er der
fremkommet følgende Indsigelser og be
mærkninger.
1. Slangerup Ejendomscenter gør i skri

velse af 6.11.87 indsigelse mod for
slagets udlæg af veje, samtidig fore
slås antallet af boliger i delområde 
I hævet fra 5 til 7 boliger.

2. gør i skri
velse af 10.4.88 indsigelse mod udlæg 
af p-anlæg øst for ejendommen matr. 
nr. 55, jfr. illustrationsplan.

3. Hovedstadsrådet meddeler i skrivelse 
af 18.3.88 at man ikke har bemærknin
ger til lokalplanforslaget.

4. Frederiksborg Amt meddeler i skrivel
se af 4.3.88 at forslaget ikke ses at 
berøre amtskommunale interesser.

5. Farum Stats-skovdistrikt meddeler i 
skrivelse af 12.2.88 at forslaget ik
ke giver anledning til bemærkninger.

6. Slangerup Erhvervscenter Aps gør i 
skrivelse af 22.2.88 indsigelse mod 
udlæg af vejadgang til boligområdet 
over ejendommen matr.nr. 5 u.
I en uddybende skrivelse af 14.3.88 
foreslår indsigeren, at Rappendamsvej 
lukkes ved grænsen fra delområde I, 
således at området kan vejbetjenes 
fra Rappendamsvej.

7. gør i skrivelse af 7.4.88 
indsigelse mod friarealet mellem be
byggelsen og landbrugsejendommen Ege
dal matr.nr. 5 a m.fl.
Det foreslås at der opsættes hegn 
mellem ejendommene.

8. foreslår i skrivelse 
af 7.4.88 at trafiksaneringen af Rap- 
pendamsvej og Bygaden iværksættes i 
foråret 1988, samtidig med lokalplan
forslagets endelige vedtagelse.

9. gør i skrivelse af 10.4.88 
indsigelse mod at der i forslaget ik
ke er medtaget bestemmelser om fæl
lesantenneanlæg samt at der bør være 
et bredt friareal mellem landbrugs
ejendommen Egedal og den kommende be
byggelse.

Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20.4.1988;
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Der udarbejdes forslag til ny lokalplan 
med vejadgang til Rappendamsvej, på 
grundlag af teknisk udvalgs vedtagelse d. 
6. april.
Forslaget fremsendes til behandling på 
byrådets majmøde. Det nye forslag skal 
iøvrigt overholde de under indstilling 
anførte tilføjelser.
Det indstilles at der holdes nyt borger
møde torsdag d. 9. juni kl. 19,30 i Jør- 
lunde forsamlingshus.
Forslag til lokalplanforslag vil fore
ligge til økonomiduvalgsmødet.

Dag og å r:
1 7 .  m a j  1 9 8 8

Blad nr.
1 0 0

Formandens
initialer:

01.02. 05P16 F 5101 kb 
01.02.05G01 F 5188 kb

10.
REGIONPLANTILLÆG OMFATTENDE KØRETEKNISK 
ANLÆG.___________________
Retningslinier og redegørelse for loka
lisering af køreteknisk anlæg i hoved
stadsregionen.
Hovedstadsrådet fremsender forslag til 
regionplantillæg i perioden: 1.4.aa til
i. 6. aa.
Kørelæreforeningens forslag til køretek
nisk anlæg fremsendes hoslagt. Notat lig
ger i sagen.
Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20.4.1938:
Udvalget startede med at besigtige om
rådet.
Fremsendes byrådet med indstilling at der 
gøres indsigelse mod regionplantillæg.
Svarskrivelser med baggrund i notat af 
10.4.19S8 vil foreligge til byrådsmødet.
Dansk Kørelære Unions ansøgning om køre
teknisk anlæg fremsendes byrådet uden 
anbefaling.
Leif Andersen forlod mødet under behand
lingen af punkt 3.
01.01.03 kb



li.
INTERH INSTRUKS FOR UDSTYKNINGSSAGER.
Udvalget besluttede på sidste møde, at 
der skulle udarbejdes intern instruks for 
udstykningssager.
Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20.4.1988:
Indstilles godkendt.
01.O4A21.03 F 5169 kb

12.
INTERN INSTRUKS FOR DISPENSATIONSSAGER 
BRS-85. _ __
Udvalget besluttede på sidste møde, at 
der skulle udarbejdes intern instruks for 
dispensationssager BRS-S5.
Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20.4.1988:
Indstilles godkendt.
02.OO.00P21.03 F 5170

13.
INTERN INSTRUKS FOR TILLADELSE TIL IND
RETNING AF ERHVERV I EKSISTERENDE BYG
NINGER.
Udvalget besluttede på sidste møde, at 
der skulle udarbejdes intern instruks for 
tilladelse til indretning af erhverv i 
eksisterende bygninger.
Bygnings- oo planlægningsudvalget d.
20.4.1988;
Indstilles godkendt.
02. 03. 17G01. 02 F 5171 kb

14.
INTERN INSTRUKS FOR TILSYN I FORBINDELSE 
MED BYGGESAGSBEHANDLING._________
Forslag til instruks, omfattende bestem
melser om i hvilken udstrækning, der fø
res tilsyn med byggeri under opførelse.
Se vedlagte »FORSLAG TIL INTERN INSTRUKS« 
samt "NOTAT" af 7.4.88.
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Bygnings- og planlægningsudvalget, d.
20.4.1988:
Indstilles godkendt.
02.00.01A26 F 5177 mn

15.
INTERN INSTRUKS.
Intern instruks er udarbejdet vedrørende 
administration af udlejning af lejlighe
der (bortset fra beskyttede boliger og 
pensionistboliger).
Instruksen er sendt til udtalelse i soci
alforvaltning, bogholderi og borgmester
kontor.
Få baggrund af de indkomne bemærkninger 
er instruksen blevet revideret, således 
at stort eet alle kommentarer er blevet 
indarbejdet.
De modtagne bemærkninger ligger i sagen. 
Udkastet indstilles til godkendelse.
Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20. 4.1988;
Indstilles godkendt.
13. 07.01A26 F 4952 11

16.
BEBYGGELSE KIRKETQRVET.
Arkitektkontoret Per Jakobsen søger om 
tilsagn om støtte til opførelse af 8 an
delsboliger.
Frederieværk Ejendomshandel fremsender 
AN-5 skema om opførelse af 8 andelsbo
liger på Kirketorvet og Møllestræde.
Byrådet har den 28,11,1984 besluttet at 
meddele afslag på tilsagn om støtte til 
opførelse af 8 andelsboliger samme sted.
Sagen fremlægges uden indstilling.
Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20. 4. 1988 i
Fremsendes økonomiudvalget uden ind
stilling.
03.02.04036 F 3508 kb
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FORPAGTNINGSAFGIFT 1987, HAUGE MØLLE- 
GÅRD.
17.

, som forpagtede Hau
ge Bøllegard, mens Slangerup kommune var 
ejer af den, søger om nedslag i forpagt
ningsafgiften for 1987.
Forpagtningsafgiften for 1987 er på ialt 
kr. 52.238,78, heraf har

indbetalt a conto kr. 30.OOO,-,
På grund af den meget dårlige hest i 1987 
søger han om nedslag i forpagtningsafgif
ten med de resterende kr. 22.238,78.
Det er økonomiudvalget der har kompeten
cen i sager om nedslag i forpagtnings- 
udgifter.
Fremlægges uden indstilling.
Bygnings- og planlægningsudvalget d.
20.4.1988{
Fremsendes økonomiudvalget med indstil
ling at der ikke gives nedslag under hen
visning til at nuværende forpagtnings
indtægt uden beboelse udgør kr. 57.OOO,-
13.06.03054 F 4966 kl

18.
KEMIKALIEAFFALDSDEPOTER 233-3.

Miljøstyrelsen påtaler, at Slangerup kom
mune ikke i rimelig grad har overholdt 
sin tilsynsforpligtelse, samt henstiller 
at intensivere sit tilsyn med andre de
poter.
Miljøstyrelsens påtale imødegået admini
strativt, ved skrivelse af 22.4.88.

har i skrivelse af 25. april 
anmodet om at blive holdt skadeløs med 
baggrund i miljøstyrelsens påtale.

oplyser, at han vil vurdere sit 
erstatningskrav til ca. 100.000 kr. over
for Slangerup kommune.
Udvalget for teknik og mille, den 4.5.88; 
Fremsendes byrådet med indstilling, at 
der rejses indsigelse overfor miljøsty
relsens påtale i skrivelse af 19.4.1988, 
samtidig indstilles an
modning i skrivelse af 25.4.1988 afvist.
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Mil jasstyrelsen meddeler, at. der vil lig
ge fornyet udtalelse inden byrådsmodet.
Det indstilles, at man anmoder advokat 
Svend Paludan-Miiller om på kommunens veg
ne at afvise klagen fra
09.03.05GQ1 F 4991 LA

19.
FORSLAG TIL VARMEPLAH FOR HQVEDSTADS- 
REGIQNEM 1988.
Hovedstadsrådet fremsender til kommunens 
udtalelse forslag til regional varmeplan 
1988. Kommunens eventuelle bemærkninger 
skal være Hovedstadsrådet i hænde senest 
den 14. maj 1988.
Varmeplanen består af forslag til regio
nal varmeplan, forslag til delplan for 
decentrale kraftvarmeværker samt forslag 
til delplan for udbygning med vindkraft. 
De to forslag til delplaner indeholder 
endvidere forslag til regionalplantillæg 
for arealudlæg.
Forslaget til regional varmeplan er ikke 
i modstrid med kommunens oplæg til var
meforsyningsplan, og delplanen for kraft
varmeværker er i overensstemmelse med 
IFV's projektforslag for et naturgasfyret 
kraftvarmeværk i Slangerup.
Det indstilles, at det meddeles Hoved
stadsrådet, at udvalget kan tiltræde del
planen for decentrale kraftvarmeværker 
for så vidt angår bestemmelserne om Slan
gerup kommune, og at udvalget ingen be
mærkninger har til varmeplanforslaget i 
øvrigt. Meddelelsen er med forbehold for 
byrådets godkendelse.
Udvalget for teknik oc mil-la, den 4.5.88 s 
Fremsendes byrådet med indstilling, at 
planen godkendes.
13.03.00P15 F 4999 JH

20 .
PROJEKT FOR NATURGASFYRET KRAFTVARMEVÆRK.
IFV-energi I/S fremsender projektforslag 
for et naturgasfyret kraftvarmeværk i 
Slangerup og anmoder om kommunens godken
delse heraf. HNG er underrettet om for-
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slaget, med henblik på eventuelle bemærk
ninger.
Borgmesteren og udvalgsformanden har den 
26.april 1988 ført en forhandling med di
rektøren for HNG for at opnå et forlig om 
HNG's erstatningskrav som følge af pla
nerne om opførelsen af et kraftvarmeværk.
Kommunen har tilbudt HNG kompensation for 
de områder, der overgår til fjernvarme
forsyning, i form af, at områder, der ik
ke i delplanen for naturgas, er udlagt 
til naturgasforsyning, bliver reserveret 
til direkte opvarmning med naturgas.
HNG vil inden udvalgsmødet melde tilbage, 
om selskabet kan acceptere den tilbudte 
kompensation.
I.F.V. anmodet om at være til stede under 
behandling af sagen.
Uåxaiffgfe t o  tefeBÅk-jay JBjJga* den 4 . 5 . 8 8 ;
Fremsendes byrådet med indstilling, at

va rm eafta len  med

13.03.01P20 F 4940 JH

21.
SKQLEBUSKØRSEL FRA UVELSE.
Ansøgning fra Uvelse skole og Egelund
skolen om udvidelse af nuværende skole
busordning med henblik på at tilgodese 
børn over 12 år, som skal fra Uvelse til 
Slangerup.
Endvidere ansøgning fra en forældrekreds 
til børn fra Lystrup og Uvelse om tran
sport til Slangerup.
Forvaltningen kan oplyse, at der efter 
skolelovens § 25 skal opfyldes en af 
følgende 2 kriterier i forbindelse med 
befordring af eleven

1> minimum afstand mellem hjem 
og skole

2) erklæring om trafikfarlig vej.
Ingen af betingelserne er til stede for 
elever, der er over 12 år.
Skolekommissionen, 25.4.1988 i 
Anbefales.
Jens Jensen og Karen Bay kan ikke anbe
fale, da man finder at forslaget burde 
være fremsat som forslag til budget 1989.
Kulturelt udvalg, 3.5.1988;
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Afslag.
Allan Madsen og Lars Moller Kristensen 
følger skolekommissionens indstilling og 
ønsker sagen forelagt byrådet.
17.20.06G01

22 .
NORMERING AF LÆRERSTILLINGER 1968/89.
Der er udarbejdet normeringsoversigt samt 
en oversigt over lærertimeskemaer i 1987/ 
aa og iøaa/89.
Skolekommissionen, 25.4.19aat 
Anbefales.
Kulturelt udvalg, 3.5.1988:
Anbefales.
81.Oli 17. 00P21

23.
LEDELSESTIMER TIL EGELUNDSKOLEN.
Egelundskolen fremsender skrivelse vedrø
rende aftale med 10 timers reduktion til 
fagudvalgsformand, lærerrådsarbejde m. m.
Forvaltningen kan oplyse, at skolekommis
sionen på sit møde den 23/3 1987 beslut
tede, at der ikke arbejdes videre med en 
forsøgsmæssig ledelsesform, hvorefter man 
anbefalede 10 timers reduktion (geneta
blering af samlinger, lærerrådsarbejde 
m.m.) for skoleåret 1987/88.
Skolekommissionen, 25.4.1988; 
Skolekommissionens beslutning af 23/3 
1987 fastholdes, dog indstilles at der 
ydes lærerrådsformanden en times reduk
tion i skoleåret 1988/89.
Kulturelt udvalg, 3.5.1988;
Det indstilles, at der ydes lærerråds
formanden 1 times reduktion i skoleåret 
1988/89.
Finansiering over lærerlønskontoen.
17.OO.02G01

24.
SÆRLIGE ARBEJDSOPGAVER I FOLKESKOLEN.
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Forvaltningen har udarbejdet registrering 
vedrørende særlige opgaver i folkeskolen 
< honorar).
Registreringen har været forelagt Dan
marks Lærerforening, kreds 33 a, der her
efter har oplyst, at foreningen ingen 
kommentarer har hertil.
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I den forbindelse er der fra Fælleslærer
rådet modtaget skrivelse med anbefaling 
af, at gårdvagtshonoraret bortfalder, mod 
at det i stedet udbetales som personale
gode til de enkelte skoler i forhold til 
antallet af lærere.
Skolerne besluttede selv, hvordan pengene 
skal anvendes.
Skolekommissionen. 25.4.1988:
Forslaget anbefales til ikrafttræden pr. 
1/8 1988.
Kulturelt udvalg. 3.5.1988:
Udvalget tilslutter sig skolekommissio
nens anbefaling.
81.21:17.00P21

25.
UNGDQMSSKQLEVIRKSQMHED.
Ungdomsskolen har fremsendt forslag til 
ungdomsskolevirksomhed for skoleåret 
1988/89.
Af forslaget fremgår, at undervisnings
timetallet er uændret, dog viser for
slaget en stigning vedrørende:

a) Normal åbningstid
1987/88 2466 timer
1988/89 2805 timer

b) Øvrige fritidsarrangementer
1987/88 683 timer
1988/89 1187 timer

Skolekommissionen. 25.4.1988:
Anbefales, dog Indstilles det, at der til 
øvrige fritidsarrangementer afsættes en 
ramme på 900 timer, og at der fremsendes 
særlig ansøgning inden oprettelse af dag
kurser for unge ledige.
Kulturelt udvalg. 3.5.1988: 
Skolekommissionens indstilling anbefales.
19.01.01P15
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SLANGERUP BIBLIOTEK - REKLAMEFINANSIEREDE 
PLASTPOSER.
Slangerup bibliotek sager om tilladelse 
til at udlevere reklamefinansierede 
plastposer til lånerne til beskyttelse af 
bibliotekets materialer.
Kulturelt udvalg, 3.5.1968?
Jens Jensen, Niels Frelich Nilsson og 
Jens Thorup anbefaler for en 2-årig pe
riode. Det forudsættes, at det er lokale annoncerer.

A443A WåfiSPh ag Lars Maller Kristensen 

21.OOA50

26.

27.
UNDERVISNING FOR VOKSNE I DEN KOMMUNALE 
MUSIKSKOLE.
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Bestyrelsen for Slangerup musikskole an
seger om, at musikskolen fra sæsonen 
1988/89 kan tilbyde voksenundervisning på 
felgende betingelser:
1) Grænsen for voksenbetaling hæves fra 

18 til 21 år.
2) Voksne over 21 år tilbydes undervis

ning i musikskolen mod at betale den 
fulde lærerlensudgift (forstået som 
et gennemsnit af de af musikskolen 
anvendte lensatser). Denne betaling 
kan dog pr. lentime kun overstige 
Dansk Musikpædagogisk Forenings anbe
falede timelensatser for privatunder
visning med max. 10%.

Voksne kan deltage i sammenspilsgrupper 
mod betaling af de til enhver tid gæl
dende afgifter for disse.
Voksenundervisninosnævnet, 15.3.1988:
Man indstiller til kulturelt udvalg, at 
der meddeles afslag på ansøgningen, da 
oplysningsforbundene godt kan varetage 
musikundervisningen for voksne.

/

Fritidsnævnet. 26/4 1988: 
1> Kan ikke anbefales.
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2) Fritidsnævnet følger voksenunder- 
visningsnævnets indstilling.

Lars Møller Kristensen anbefaler be
styrelsens ansøgning.
Kulturelt udvalg, 3.5. 1988 t
1) Afslag.
2) Afslag.
Lars Møller Kristensen anbefaler besty
relsens ansøgning og ønsker ansøgningen 
forelagt byrådet.
18.03G01

28.
UDVIDELSE AF ÅBNINGSTID I UVELSE UNG
DOMSKLUB.
Uvelse ungdomsklub søger om
a) udvidelse af åbningstiden med 1 dag om 

måneden, nemlig hver onsdag med 3 ti
mer.
Udgiften på kr. 19.166,40 kan holdes 
inden for klubbens budget.

b) udvidelse af sommerferieåbent med 1 
dag om ugen.
Merudgift kr. 5.718,30 kan holdes 
indenfor klubbens budget.

Fritidsnævnet. 23.2.1988;
Indstilles henvendt til budgetlægningen 
for 1989.
Kulturelt udvalg, 3.5.1988;
Anbefales.
Jens Jensen og Jens Thorup kan ikke 
anbefale.
18.02.01G01
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29.
TILSLUTNING TIL KOMMUNE-DATA * s BIDRAGS
SYSTEM (KREDITORDELEH) PR. 1.9.1988.
På grund af stigende arbejdspres omkring 
udbetaling af børnebidrag ønsker social
forvaltningen at tilslutte sig ovennævnte 
system.
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Stigningen skyldes især flere månedlige 
udbetalinger samt mere administration 
omkring ikke forskudsvis udlagte bidrag, 
hvilket bl.a. skyldes, at børn har ind
tægt samt at flere bidragsberettigede får 
tilkendt Ji-bidrag.
Systemet er yderst velfungerende, hvilket 
bekræftes af andre kommuner. Af samtlige 
kommuner i landet er der 86 kommuner, som 
ikke er tilsluttet systemet, heraf 5 kom
muner i Frederiksborg amt.
Socialforvaltningen har indhentet tilbud 
på systemet, hvoraf det fremgår, at 
driftsomkostningerne andrager 17.800 kr. 
excl. moms årligt i 3 år - derefter 13. 
500 kr. excl. moms årligt.
Til delvis finansiering af ovenstående 
kan forventes, at der vil forekomme en 
besparelse på blanketter på ca. 6.OOO kr. 
årligt.
EDB-gruppen anbefaler, at udgiften ind
arbejdes i budgettet for 1989.
Socialudvalget den 2.5.1988?
Anbefales tilsluttet fra 1.9.1988.
Udgiften for de 4 mdr. af 1988 anbefales 
medtaget som evt. tillægsbevilling.
85. lO. Ol : 16. 32. 00000

30.
ANSØGNING OM FERIEKOLONI TIL BØRNEHUSET 
KROGHØJ.
Forældrerådet ved børnehuset Kroghej har 
den 12/4-88 fremsendt skrivelse angående 
bevilling af feriekoloni til børnene i 
fritidshjemsgruppen, idet forældrerådet 
mener, at disse må være berettiget til på 
lige fod med børn i kommunens to andre 
fritidshjem, at komme på feriekoloni.
Forvaltningen har beregnet, at såfremt 
ansøgningen imødekommes, vil ekstraud
giften til budgettet udgøre ialt kr.
9. 854.
Specifikation af udgifterne fremgår af 
notat, der er vedlagt sagen.
Forvaltningen kan ikke p.t. anvise be
sparelse indenfor det øvrige daginsti
tutionsområde til dækning af udgiften.
Socialudvalget den 2.5.1988
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Afslag.
Majbrit Bengtson og Laila Frederiksen 
anbefaler, at der ydes tillægsbevilling 
og ønsker sagen forelagt byrådet.
16.04.04000

31.
GENÅBNING AF STUE I BAKKEBO BØRNEHAVE.
Byrådet vedtog i forbindelse med budget
lægningen for 1988, på baggrund af behov, 
at genåbne en stue i Bakkebo børnehave. 
Stuen blev lukket i 1982. Byrådet vedtog 
på mødet den 27.4.88, at stuen genåbnes 
som børnehavegruppe til 20 børn.
Børnehaven er herefter normeret til 60 
børn.
Åbningstiden i institutionen ønskes udvi
det med 1 time pr. dag, således at åb
ningstiden herefter bliver kl. 6.30 - 
17. 30 mod nu kl. 7 - 17. Ændringen ønskes 
pr. 1.8.88, og er begrundet i behovet for 
den øgede åbningstid.
På baggrund af ovenstående to ændringer 
skal personalenormeringen ændres således:

N normering
Udd, pers. : 72 timer
MedhJ.: 46 timer
Ialt 118 timer
Der har den 3. maj 1988 været afholdt 
forhandling med Pædagogisk Kartel.
Referat beror i sagen.
Ved optagelse af extra 20 børn pr. 1.8.88 
skal afsættes ialt 14.800 kr, Jfr. gæl
dende normtal.
Børnehaven har opgjort udgifterne til 
nødvendige indkøb ved reetablering af 
stuen, til ialt 11.500 kr.
Udgifterne ved genåbning af stuen samt 
udvidelse af åbningstiden pr. 1.8.88, 
udgør:
Lønudgifter:
Ass. 72 t.(trin 15) 5 mdr. kr. 152.444
MedhJ. 46 t.(trin 8) 5 mdr. kr. 77.144

■< A



Personaleudgifter i 5 mdr. 
udgifter til normtal 
udg. til reetablering at stue 
udgifter ialt i 1988 
indt.v. forældrebet. 1988 
udgifter
til genåbning er afsat 
merudgift i.f.t. budgettet

kr. 229.588 
kr. 14.800 
kr. 11.500 
kr. 255.888 
kr.-107.000 
kr. 148.888 
kr.-120.000 
kr. 28.888

Socialforvaltningen indstiller at
- stue i Bakkebo børnehave genåbnes pr. 

1.8.88 til 20 børnehavebørn
- institutionens åbningstid ændres pr. 

1.8.88. til kl. 6.30 - 17.30
- der nynormeres personale pr. 1.8.88 med 

118 timer pr. uge fordelt med 72 pæda
gogtimer og 46 medhjælpertimer

- til "normtal" vedr. børnene afsættes 
kr. 14.800

- til reetablering af stuen bevilges 
kr. 11.500.

Løn- og personalekontoret, den 10.5.1988; 
Ingen bemærkninger.
81.01:16.04.02000

32.
KOMMUMEPULJE.
A.
BUPL
Llndegardskolens fritidshjem

A
A
B

Byvandskålens fritidshjem
A
A
B

Uvelse fritidshjem
A
B
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Begrundelsen for kommunens ønske om at 
yde tillæg er merarbejde i forbindelse 
med det udvidede samarbejde med skolerne 
ved indførelse af samordnet indskoling.
Kommunen har foreslået, at tillæg indtil 
31. marts 1988 ydes som et eengangsveder- 
lag på 2500 kr. for A-medarbejdere og
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Herefter foreslås 5000 kr. til A-medar-
bejdere og 10000 kr. til B-medarbejdere 
pr. år med udbetaling 1/12 pr. måned.
Tirsdag d. 3. maj 1988 har der varet fart 
forhandlinger med BUPL.
BUPL's forhandlere ønskede, at der skulle 
ske en aflønning efter medgået tid og til 
alle medarbejdere.
Kommunen gjorde opmærksom på, at forhand
linger om tid til samordnet Indskoling 
var færdigforhandlet i forbindelse med 
normeringsforhandlinger herom, og at der 
skulle være tale om individuelle tillæg. 
Der kunne ikke opnås enighed.

B.
HUSLIGT ARBEJDERFORBUND
Følgende forslag kunne der opnås enighed 
om:
Husass. og til
deles hver et engangsbeløb på 2.500 kr. 
for tiden indtil 31. marts 1988 samt hver 
et samlet beløb på 5.000 kr. som udbeta
les månedsvis i perioden 1/4 88 til 31/3- 
89.
Begrundelse: særligt snavset og hårdt ar
bejde.
Husass.
tildeles hver et engangsbeløb på 2.500 
kr. for perioden indtil 31.marts 88.
Begrundelse: særligt belastende arbejde 
med afrensning af bageovn.
Hjemmehjælper Birthe Pedersen, Bente Sta
vensø og Hanne Jørgensen tildeles hver et 
engangsbeløb på 3.000 kr. for perioden 
indtil 31.marts 1988.
Begrundelse: Initiativ til oprettelse af 
klub for ældre.
Hjemmehjælper

tildeles hver et engangs
beløb på 3.000 kr. for tiden indtil 31. 
marts 1988.
Begrundelse: Initiativ til undervisning 
for hjemmehjælpere.




